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Den 12. februar 2017 

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 406 (MOF alm. del) stillet 20. januar 2017 

efter ønske fra Lea Wermelin (S). 

Spørgsmål nr. 406 

”Ministeren bedes forholde sig til konceptet om skolevand i artiklen ”Firma vil sælge 'skolevand' til de 

små elever: Det får forældre til at rase” jf. BT’s artikel af 19. januar2017 og herunder redegøre for, om 

ministeren er enig i, at det ud fra et bæredygtigheds perspektiv er uhensigtsmæssigt med en udvikling, 

hvor børn på landets skoler i højere grad drikker flaskevand fremfor postevand.” 

Svar 

Det danske drikkevand er rigtig godt. Der stilles en lang række kvalitetskrav til drikkevandet, og der 

føres løbende kontrol med, at kravene overholdes.  Alle kan derfor trygt drikke vand fra vandhanen. 

Hvis børn har behov for vand i skoletiden, kan de tappe vand fra skolernes vandhaner. Der er derfor 

ikke behov for at købe flaskevand, for at børn kan få vand i skoletiden.  
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